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P R O T O K Ó Ł    Nr  XII/2012 

 

z obrad Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy 

z dnia 28 września 2012 r. 

 

 
Godzina rozpoczęcia : 9.10 

Godzina zakończenia : 14.12 

 

Miejsce obrad : Remiza OSP w Choroszczy 

 

 

Radni obecni na Sesji : 

 

1. Jacek Dąbrowski 

2. Piotr Tymiński 

3. Tomasz Kraśnicki 

4. Grzegorz Wacław Gereluk 

5. Józef Waczyński 

6. Ireneusz Jabłoński 

7. Adam Mikutowicz 

8. Beata Marlena Jeżerys 

9. Piotr Paweł Dojlida 

10. Barbara Dzienisiuk 

11. Aleksander Werpachowski 

12. Piotr Siemieniuk 

13. Ryszard Sokół 

14. Janusz Sidorowicz 

 

 

Ponadto w obradach udział wzięli : 

 

1. Jerzy Ułanowicz – Burmistrz Choroszczy 

2. Mirosław Zalewski – Zastępca Burmistrza 

3. Joanna Kunikowska – Skarbnik Gminy 

4. Marek Żmujdzin – radny Powiatu 

5. Tadeusz Oniśko – Radca Prawny 

6. Jarosław Danowski – konsultant 

7. Andrzej Winnicki – dyrektor Zespołu Obsługi Szkół w Choroszczy 

8. Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli 

9. Mieszkańcy miasta i gminy. 
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Porządek obrad XII  Sesji : 
1. Otwarcie obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad Sesji. 

3.  Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji.  

4.  Informacja Burmistrza Choroszczy z działalności międzysesyjnej. 

5.  Informacja Przewodniczącego Rady  z działalności międzysesyjnej. 

6.  Interpelacje i wnioski radnych.  

7. Informacja Burmistrza Choroszczy o przebiegu wykonania budżetu gminy za I-wsze półrocze 2012 roku.  

a/ wystąpienie Burmistrza  

b/ dyskusja  

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie na 2012 rok.  

a/ wystąpienie Burmistrza  

b/ dyskusja  

c/ podjęcie uchwały.  

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Choroszcz wraz z 

prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań.  

 a/ wystąpienie Burmistrza,  

 b/dyskusja,  

 c/ podjęcie uchwały.  

10. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia Powiatowi Białostockiemu pomocy 

finansowej. 

 a/ wystąpienie Burmistrza,  

 b/dyskusja,  

 c/ podjęcie uchwały.  

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości. 

 a/ wystąpienie Burmistrza,  

 b/dyskusja,  

 c/ podjęcie uchwały.  

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych. 

a/ wystąpienie Burmistrza,  

b/ dyskusja,  

c/ podjęcie uchwały.  

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zbycia nieruchomości w drodze darowizny na rzecz OSP w Złotorii. 

a/ wystąpienie Burmistrza,  

b/ dyskusja,  

c/ podjęcie uchwały.  

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu wynagradzania nauczycieli. 

a/ wystąpienie Burmistrza, 

b/ dyskusja,  

c/ podjęcie uchwały.  

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem jest 

Gmina Choroszcz oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków. 

a/ wystąpienie Burmistrza,  

b/ dyskusja,  

c/ podjęcie uchwały.  

16. Rozpatrzenie skargi na działalność Burmistrza Choroszczy. 

a/ wystąpienie Przewodniczącego Rady,  

b/ dyskusja,  

c/ podjęcie uchwały.  

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu Statutu Gminy Choroszcz. 

a/ wystąpienie Burmistrza,  

b/ dyskusja,  

c/ podjęcie uchwały.  

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie podziału gminy na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic numerów oraz 

liczby radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym 

a/ wystąpienie Burmistrza,  

b/ dyskusja,  

c/ podjęcie uchwały.  

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie podziału Gminy Choroszcz na stałe obwody głosowania, ustalenia ich 

numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych 

a/ wystąpienie Burmistrza,  

b/ dyskusja,  

c/ podjęcie uchwały.  

20. Przedstawienie informacji Burmistrza Choroszczy i Przewodniczącego Rady o przebiegu składania oświadczeń 

majątkowych w roku 2012.  

21. Zapytania i wolne wnioski.  

22. Zakończenie obrad Sesji.  



3 

 

Ad. 1 -  

 Obrady XII Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy otworzył Przewodniczący Rady  

p. Piotr Dojlida. Stwierdził, że w Sesji uczestniczy 13 radnych, co stanowi quorum, przy 

którym Rada Miejska może obradować i podejmować prawomocne uchwały. 

Nieobecny Jacek Dąbrowski. 

 

 

Ad. 2 - 

  

 Następnie Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad, który został  

doręczony radnym na  7 dni przed Sesją razem z materiałami. Zapytał, czy ktoś chce wnieść 

poprawkę do porządku obrad.  

 

 

Zastępca Burmistrza Mirosław Zalewski wniósł o wprowadzenie do porządku obrad 

punktu dotyczącego rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia 

długoterminowej pożyczki ze środków Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Wodnej w Warszawie na sfinansowanie przedsięwzięcia pn. „Budowa 

przydomowych oczyszczalni ścieków w gminie Choroszcz” – jako pkt. 9 

 

Przewodniczący Rady Piotr Dojlida zaproponował rozszerzenie punktów porządku obrad: 

1) informację  Burmistrza Choroszczy z działalności międzysesyjnej o informację 

konsultanta p. Jarosława Danowskiego odnośnie kolektorów słonecznych oraz  

2) informację Przewodniczącego Rady  z działalności międzysesyjnej o informację 

Zastępcy Burmistrza odnośnie systemu informacji przestrzennej. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przyjęcie w drodze głosowania  porządku obrad ze 

zgłoszonymi zmianami. 

- za przyjęciem – 13 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

 

 

 

 Ad. 3 – 
 

 Przewodniczący Rady poprosił o przyjęcie w drodze głosowania protokołu  

z poprzedniej – XI -  Sesji Rady Miejskiej. 

 

 

Protokół  został przyjęty 13 głosami za. 
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Ad. 4 – 

 

 Burmistrz Choroszczy przedstawił informację z działalności w okresie 

międzysesyjnym od   czerwca 2012 roku do września 2012 roku. 
 

      ( informacja w załączeniu) 

Przybył Jacek Dąbrowski, obecnych 14 radnych. 

 

Radny Tomasz Kraśnicki przypomniał o zakończonych obchodach 100-lecia OSP w 

Choroszczy kierując jednocześnie podziękowania za pomoc przy realizacji tego święta 

Burmistrzowi, Przewodniczącemu Komitetu Fundacji Sztandaru p. Waczyńskiemu, 

strażakom, pracownikom Centrum Kultury w Choroszczy, p. Dąbrowskiej i p. 

Andruszkiewiczowi z Muzeum Wnętrz Pałacowych w Choroszczy za prace nad albumem 

poświęconym historii OSP Choroszcz. 
 

Jarosław Danowski przedstawił informacje odnośnie  udziału w projekcie polegającym na 

instalacji zestawów solarnych (kolektorów słonecznych) z dofinansowaniem 80% kosztów 

zakupu i instalacji. Projekt jest finansowany ze środków Unii Europejskiej, (Europejski 

Fundusz Rozwoju Regionalnego), Gminy Choroszcz oraz uczestników projektu. 

Przedsięwzięcie jest realizowane w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Podlaskiego w Osi Priorytetowej V Rozwój infrastruktury ochrony 

środowiska, Działaniu 5.2 Rozwój lokalnej infrastruktury ochrony środowiska (Energia 

odnawialna: słoneczna). Projekt jest skierowany tylko do mieszkańców Gminy Choroszcz 

posiadających budynki mieszkalne oddane do użytkowania na terenie gminy. 

Warunkiem udziału w projekcie jest:  posiadanie na terenie gminy budynku mieszkalnego 

oddanego do użytkowania; zameldowanie na pobyt stały na terenie gminy; posiadanie tytułu 

prawnego własności nieruchomości zabudowanej budynkiem mieszkalnym; położenie 

budynku mieszkalnego poza zasięgiem scentralizowanych sieciowych systemów grzewczych;    

położenie budynku mieszkalnego w miejscowości poza zasięgiem sieci gazu ziemnego; 

nieprowadzenie w budynku mieszkalnym działalności komercyjnej; posiadanie w budynku 

mieszkalnym instalacji ciepłej wody. Uczestnicy projektu otrzymają:  dofinansowanie 80% 

kosztów kwalifikowanych zakupu i instalacji zestawów solarnych (kolektorów słonecznych);    

obsługę projektu, w tym nadzór inwestorski realizowany przez Gminę Choroszcz; serwis 

gwarancyjny i pogwarancyjny w okresie realizacji projektu i jego trwałości (5 lat). 

Zestawy solarne kolektorów słonecznych: 

I 2 kolektory płaskie o łącznej powierzchni grzewczej 4, 1 0 m2, zbiornik 300 l, 

(gospodarstwo domowe J -3 osobowe) 14 500 zł (brutto); 2 900 zł (wkład własny);  1 1 

600 zł (dofinansowanie) 

II 3 kolektory płaskie o łącznej powierzchni grzewczej 6,15 m2, zbiornik 300 l, 

(gospodarstwo domowe 4-5 osobowe) 16 700 zł (brutto); 3 340 zł (wkład własny);  13 

360 zł (dofinansowanie) 

III 4 kolektory płaskie o łącznej powierzchni grzewczej 8,20 m2, zbiornik 400 l, 

(gospodarstwo domowe 6-7 osobowe) 21 500 zł (brutto);  4 300 zł (wkład własny);  17 

200 zł (dofinansowanie). 

Celem projektu jest: zmniejszenie emisji zanieczyszczeń powietrza pochodzących z pieców 

na paliwa stałe i olej opałowy;  wzrost ilości energii wytwarzanej ze źródeł odnawialnych na 

terenie gminy; poprawa warunków bytowych mieszkańców gminy. Osoby zainteresowane 

udziałem w projekcie mogą  zgłaszać  się do Biura Projektu: Urząd Miejski w Choroszczy, ul 

Dominikańska 2, pokój nr 4 celem pobrania Kwestionariusza zgłoszeniowego i umów. 

Powyższe materiały można pobrać także ze strony internetowej Urzędu Miejskiego 
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http://choroszcz.pl/ zakładka Kolektory słoneczne. Zgłoszenia do udziału w projekcie będą 

przyjmowane do 8 października 2012 roku. 

 

 

Zastępca Burmistrza Mirosław Zalewski, korzystając z pomocy multimedialnych, pokazał 

„ścieżkę” dostępu do internetowego Systemu Informacji Przestrzennej  znajdującego się na 

stronie internetowej Urzędu Miejskiego w Choroszczy: www.choroszcz.pl. 

 

 

 Ad. 5 – 
 

Przewodniczący Rady Piotr Dojlida przedstawił informację z działalności w okresie 

międzysesyjnym od   czerwca 2012 roku do września 2012 roku. 

      ( informacja w załączeniu) 

 

 

Ad. 6 – 

 

Interpelacje i wnioski zgłosili: 

 

Radny Aleksander Werpachowski zwracając się do Burmistrza Choroszczy poprosił o 

przedstawienie informacji o przewoźnikach funkcjonujących na terenie gminy Choroszcz. 

 

 

Radna Beata Jeżerys zgłosiła zapytania odnośnie: 

1) drogi dojazdowej do Pałacyku Branickich i związanej z tym imprezy znanej i 

przyciągającej dużo gości z zewnątrz czyli Jarmarku Dominikańskiego. Zapytała czy 

jest jakaś możliwość utwardzenia tego dojazdu, czy były jakieś rozmowy prowadzone 

na temat współpracy przy jej wykonaniu bo jest tam część nie należąca do gminy. Jej 

zdaniem część gości czuje się jakby przyjeżdżali na głęboką wieś; 

2) przedszkola w Rogowie i artykułu w gazecie: zapytała dlaczego rodzice 

przyprowadzili dzieci do przedszkola skoro przedszkola miało nie być (przypomniała, 

że na poprzedniej Sesji Rada podjęła uchwałę o obwodach szkolnych i 

przedszkolnych), dlaczego wcześniej nie było informacji ze strony Urzędu o tym 

fakcie? 

3) działek w Klepaczach przeznaczonych do sprzedaży: przypomniała, że Burmistrz 

wspominał o trudnościach ze zbyciem działek   w Choroszczy i Izbiszczach czy jest 

więc możliwość sprzedaży działek w Klepaczach z przeznaczeniem środków na 

inwestycje tj. przebudowę drogi gminnej powiatowej w ramach realizowanego 

projektu? 

4) przydomowych oczyszczalni w mpzp – przygotowywana jest zmiana w mpzp i 

zapisem by przedmiotowe oczyszczalnie mogły być lokalizowane na terenie całej 

gminy, nie tylko w zabudowie zagrodowej: zapytała jak zaawansowane są prace przy 

tej zmianie planu? Kanalizacja scentralizowana, jak wykazuje ostatni projekt, jest 

kosztowną inwestycją, a przydomowe oczyszczalnie, szczególnie w zabudowie 

rozproszone, załatwiłyby jej zdaniem problem gospodarki ściekowej. Otrzymała 

informację, że były już prowadzone uzgodnienia tej drugiej zmiany -  w związku z 

tym chciałaby wiedzieć kiedy będzie ten plan wyłożony i kiedy nastąpi jego 

uchwalenie?  

http://www.choroszcz.pl/
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5) wyborów uzupełniających:   ile będą kosztowały te wybory i czy gmina wyłoży na to 

środki ze swego budżetu? 

6) zbiornika retencyjnego w Choroszczy: przypominając, że chyba w 2009 r. była na to 

opracowana dokumentacja poinformowała, że z jej informacji wynika, że zbiornik ten 

nie będzie budowany. W założeniach projektowych  do zgłoszenia było wiadomo, ze 

gmina nie spełnia kryteriów więc zauważyła, że dokumentacja została wykonana na 

„wyrost”, a środki zostały zmarnowane. Taki obiekt nie mógł być zrealizowany w 

mieście powyżej 5 tys mieszkańców, poza tym gmina nie dysponowała swoim 

gruntem. To pewnie kilka ha, które trzeba by było wykupić od prywatnych właścicieli 

za wynegocjowane ceny. Zwróciła się z pytaniem do Burmistrza: od kiedy posiadał on 

wiedzę, że projekt nie może być zrealizowany, od którego roku? 

 

Radny Jacek Dąbrowski zwrócił uwagę, że na murawie stadionu w Choroszczy rośnie ziele i 

są miejsca gdzie nie ma trawy – jego zdaniem należy to poprawić poprzez dosianie trawy do 

czego trzeba zobowiązać firmę wykonującą murawę.  

 

Radny Piotr Tymiński podziękował radnemu Powiatu p. Markowi Żmujdzinowi za zajęcie 

stanowiska i interwencje odnośnie odnowy mostu i mostków dzięki czemu godnie 

obchodzono 100-lecie OSP Choroszcz.  Następnie zgłosił następujące sprawy: 

1) na skrzyżowaniu ulic Branickiego – Sienkiewicza – Ogrodowa – samochody nie mają 

bezpiecznej widoczności – prośba  o zainstalowanie lustra, 

2) prośba o zainstalowanie znaku ograniczającego prędkość na ul. Piaskowej (od strony 

Góry Raka) do skrzyżowania z ul. Kościukowską, 

3) wykosić i zadbać o pobocze na ul. Zastawie I  (od mostku w kierunku ul. Zastawie II), 

wyjaśnić kwestię do kogo należy wykaszanie gruntu pomiędzy łąką a wymienionym 

poboczem, 

4) poprawić nawierzchnię z kostki granitowej na mostku gdyż przy pierwszych 

przymrozkach mogą być wypadki z uwagi na nierówność terenu, 

5) zaktualizować projekty na ulice: Zastawie II i III, Paca i Piaskowa (w kierunku 

Ruszczan) z uwagi na pojawienie się nowych budynków. 

6) zwrócił uwagę na problem z równaniem dróg, który należy zredukować, szczególnie w 

przypadku dróg powiatowych. 

 

Radny Piotr Siemieniuk poruszył kwestię stworzenia żłobka na terenie gminy: czy władze 

gminy rozważają tą formę zorganizowania opieki dla najmłodszych? 

Następnie poruszył sprawę komunikacji Sz. Kruszewską: we wniosku napisał bardzo 

obszernie o swoich oczekiwaniach, ale po dyskusji na Komisji przyznał, że zadowoli go 

chociaż częściowe  rozwiązanie komunikacji przez Barszczewo. 

 

 

Radny Ireneusz Jabłoński zgłosił następujące sprawy: 

1) naprawić rozpadający się chodnik od SP Złotoria w kierunku Tykocina, 

2) położyć przepust na drodze w Złotorii przy posesji p. Adama Roszkowskiego 

ponieważ po opadach deszczu woda zalewa mu dom, 

3) wyciąć suche drzewo za Złotorią (100 m od nowo budującego się domu w kierunku na 

Tykocin), 

4) zmienić metodę naprawiania nawierzchni na drodze Babino- Sawino gdyż 

dotychczasowe „lepianki” nie zdaja egzaminu, część tej drogi powinna naprawić firma 

MOTA, 
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5) dopilnować z Urzędu aby firma MOTA dokonała naprawy zniszczonej drogi 

wykonanej przez SKR na terenie Złotorii. 

 

Radny Tomasz Kraśnicki zwrócił uwagę na konieczność zadbania o czystość na placach przy 

ul. Sienkiewicza, szczególnie poprzez wycięcie krzaków. 

Jednocześnie poruszył sprawę budowy placu zabaw przy Centrum Kultury w Choroszczy 

wskazując na konieczność przyspieszenia prac i uporządkowania tego terenu. Dołączył się 

także do wniosku radnego Dąbrowskiego odnośnie poprawienia stanu murawy na stadionie 

miejskim. 

 

Radny Aleksander Werpachowski poprosił o skierowanie pisma do Powiatu odnośnie ścięcia 

zwisających gałęzi na Zastawiu oraz na drodze do Ruszczan. 

 

Radny Janusz Sidorowicz poruszył następujące sprawy: 

1) oczyścić na terenie miasta słupy ze starych reklam, 

2) przypomniał, że na poprzedniej Sesji Rada poruszyła sprawę zmiany nazwy ul. 

Berlinga w Choroszczy – podjął się rozmów z mieszkańcami tej ulicy, którzy 

jednogłośnie nie chcą żadnych zmian i nie chcą ponosić kosztów z tym związanych 

 

Radny Ireneusz Jabłoński zasugerował, aby Urząd wystosował pismo do IPN z informacją o 

podjętych przez Radę Miejską krokach i przeprowadzonych konsultacjach z mieszkańcami. 

 

Radny Grzegorz Gereluk wniósł uwagę odnośnie oznakowania drogi bocznej ekspresówki: 

mieszkańcy sugerują zmianę pierwszeństwa wjazdu na most w kierunku Choroszczy w 

związku z tym poprosił o wystąpienie z pismem w tej sprawie do GDDK i A. 

 

Radny Piotr Tymiński poinformował, że także rozmawiał z mieszkańcami w sprawie zmiany 

nazwy ul. Berlinga, którzy jasno wyrazili swoje stanowisko, że jeżeli IPN pokryje koszty 

zmiany dokumentów to wyrażą zgodę na zmianę nazwy ulicy.  

 

Burmistrz Jerzy Ułanowicz udzielając wyjaśnień powiedział, że: 

kursowanie przewoźników na naszych trasach związane jest z problemami dotyczącymi nie 

tylko terenu naszej gminy. Jako przykład podał teren województwa mazowieckiego gdzie 

tylko 40% ma regularne połączenia na terenach wiejskich. Przewoźnik prywatny wyraźnie 

mówi o stronie ekonomicznej tej sytuacji i powodów rezygnacji z obsługi terenów wiejskich. 

Przewoźnicy chcą dopłat do kursów: np. PKS chce 2,60 zł do kilometra, Podlasie Express 

2,80 zł – to koszty orientacyjne. Na trasie Pańki - Białystok wychodzi 310 tys zł rocznie 

dopłaty. PKS proponował 2 kursy, za które wychodzi 60 tys zł dopłaty rocznie. Pan 

*((wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 

r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca Kierownika Referatu 

Organizacyjnego)zgłosił ofertę, ale była ona najdroższa: 7 zł/km, ale to kwestia negocjacji.  Pan 

*((wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 

r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca Kierownika Referatu 

Organizacyjnego)zgłosił wniosek do gminy o uzyskanie pozwolenia na przewozy Pańki – 

Choroszcz; musi otrzymać takie pozwolenie z Powiatu na korzystanie z przystanków, na ten 

moment bez dopłaty z naszej strony. Proponuje 4 kursy, ale dowóz tylko do Choroszczy. 

Przypomniał, że Pańki zbierały podpisy dotyczące kursowania firmy AlfaBus, ale nie wpłynął 

z ich strony wniosek w tej sprawie więc zostaje tylko p. *((wyłączenie jawności w zakresie danych 

osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej; 

jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca Kierownika Referatu Organizacyjnego)) W sprawie przedłużenia 

kursu 103 do Rogowa wpłynął wniosek: wozokilometr to 5,5 zł, dopłata od gminy 90% czyli 
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za 2 kursy 55-56 tys zł rocznie. Jego zdaniem nie da się uruchomić tej komunikacji. Dopłaty 

ze strony gminy należą do decyzji Rady ponieważ on tych środków nie ma w budżecie. 

Przypomniał, że jeżdżą autobusy szkolne, z których mogą korzystać mieszkańcy. Jest to 

zawarte w specyfikacji, że kierowcy zobowiązani są zabierać mieszkańców jeśli są wolne 

miejsca.  

1) Droga do Muzeum to jedna z wielu dróg, która trzeba zrobić, a na to potrzebne są 

środki. Część drogi należy do Marszałka, który też nie ma na nią pieniędzy; 

2) W sprawie przedszkola w Rogowie chciałby wyraźnie powiedzieć, że zgodnie ze 

Statutem szkoły jest to punkt przedszkolny dla dzieci 6-letnich i tak było. Jeśli 

młodsze dzieci chodziły to na odpowiedzialność dyrektor szkoły – nie było żadnej 

likwidacji przedszkola. Doszły jeszcze dzieci 5-letnie bo jest teraz taki obowiązek. 

Zmienił się dyrektor szkoły i postępuje zgodnie ze Statutem. Ubiegaliśmy się o środki 

unijne  ale nie otrzymaliśmy ich i będziemy przymierzać się do znalezienia ich w 2013 

r. Zwrócił uwagę, że muszą być chętne dzieci ponieważ organizowanie przedszkola 

dla 3-5 dzieci nie ma podstaw ekonomicznych. W związku z tym wystąpimy z ankietą 

do rodziców aby na piśmie zadeklarowali chęć korzystania z  przedszkola. Zauważył, 

że ze strony radnych słyszy tylko wnioski o zwiększenie wydatków bieżących, a 

skarbnik ostrzega, że mogą być trudności z uchwaleniem budżetu na 2013 rok jeśli 

wydatki bieżące przewyższą dochody bieżące. 

3) Sprzedaż działek w Klepaczach: wszedł w życie mpzp, który zmienił przeznaczenie 

tych 4 działek na budowlane; dokonamy wyceny i przeznaczymy do sprzedaży. 

4) Zmiana planu dotycząca przydomowych oczyszczalni  jest obecnie w uzgodnieniach i 

od tego zależy termin wyłożenia planu – może do końca roku się uda. Druga część 

planu jest także w uzgodnieniach – ochrona środowiska wniosła uwagi i projektanci 

po ich uwzględnieniu wyłożą plan do publicznego wglądu. 

5) Wybory uzupełniające finansowane są z budżetu państwa. 

6) Zbiornik retencyjny – zwrócił uwagę na dużo niejasności w tej sprawie wynikających 

z wypowiedzi p. Jeżerys. Przypomniał, że była przygotowana dokumentacja na 

zbiornik, został on wprowadzony do planu, wszystko było uzgodnione z poprzednim 

dyrektorem Melioracji p. Żylińskim, że nawet środki unijne miały iść na wykup 

gruntów. Zmienił się dyrektor Melioracji i rozmowy wznowiono od początku i temat 

zbiornika „wypadł z obiegu”. W tej chwili sprawa jest odnowiona z nowym 

dyrektorem Melioracji, który życzliwie podchodzi do inwestycji w Choroszczy, trwają 

uzgodnienia. Być może uda się w tej sprawie skorzystać z tzw. spec-ustawy przy 

wykupie gruntów. Jeśli do końca marca 2013 r. przygotujemy ten temat to zbiornik 

wchodzi do realizacji.   

7) Murawa na stadionie miejskim: wcześniej już były zastrzeżenia z naszej strony, firma 

odsiała trawę więc należy odczekać aż wzejdzie. Uspokoił, że na to jest gwarancja i 

kwestia ta zostanie dopilnowana. 

8) Wszystkie wnioski do Powiatu zostaną przesłane. 

9) Odnośnie wykoszenia pobocza na Zastawiu zostaną sprawdzone przepisy w kwestii 

obowiązków właściciela.  

10) W sprawie kanalizacji były składane wnioski, ale bez efektu finansowego. Przyznał,  

że zmiany w rejonie wymienionym przez p. Tymińskiego są duże i należy dokonać 

aktualizacji. 

11) Jeśli chodzi o równanie dróg i przyjmowanie zgłoszeń mieszkańców nie może się 

zgodzić z zarzutem o braku reakcji ze strony Urzędu na zgłaszane wnioski – 

przesyłane są one do Powiatu.  W tej chwili jest jednak za sucho na drogach aby 

rozpocząć równanie. Jest także problem z firmą , która wygrała przetarg na równanie. 
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Sprawa jest u Radcy prawnego – być może zastosowane zostaną kary pieniężne, w 

dalszej konsekwencji dojdzie do rozwiązania umowy lub nawet sprawy sądowej. 

12) W sprawie żłobka przyznał, że nie słyszy głosów wnioskujących od mieszkańców. 

Przypomniał, że to zadanie własne więc trzeba znaleźć środki w budżecie. 

Róża Urban sołtys wsi Zaczerlany zwróciła uwagę, że z jej obserwacji i rozmów z 

mieszkańcami wynika, że to bardziej chodzi o dofinansowanie żłobków w Białymstoku, z 

których korzystają mieszkańcy naszej gminy, podobnie jak przedszkoli. Według 

przepisów oboje rodzice muszą być zameldowani na stałe w Białymstoku aby mogli 

otrzymać miejsce w żłobku. W ten sposób tracimy jej zdaniem na podatkach. 

 

Burmistrz Jerzy Ułanowicz kontynuując wyjaśnienia powiedział, że w tej chwili płacimy już 

500 tys zł jako dopłaty do przedszkoli na terenie Białegostoku. Sprawa żłobków zostanie 

wyjaśniona. 

1) Sprawa komunikacji przez Barszczewo omawiana była na Komisji  - jest propozycja 

by autobusy (8 kursów) nie jeździły Sz. Kruszewską tylko przez Barszczewo. W tej 

kwestii nastąpi wystąpienie z wnioskiem do PKS-u o uwzględnienie tego rozwiązania.  

2) Sprawy dotyczące Złotorii prześlemy do Powiatu. Zauważył, że jest szereg dróg 

zniszczonych podczas budowy trasy szybkiego ruchu  m.in. przez firmę MOTA , ale 

wystosowano z Urzędu pismo do wszystkich firm m.in. w sprawie dróg w Łyskach, 

Choroszczy, ale nie mamy jeszcze odpowiedzi. 

3) Plac zabaw przy Centrum Kultury jest już w trakcie realizacji. 

4) Krzaki do wycięcia na terenie placów  w Choroszczy – do sprawdzenia zakres robót. 

5) Sprawa wycięcia gałęzi na krzyżówkach zostanie przekazana do Powiatu. 

6) Uprzątnięcie starych reklam ze słupów zostanie skierowane do Sekcji Obsługi. 

 

Radna Beata Jeżerys wypowiadając się ponownie w kwestii budowy zbiornika retencyjnego 

w Choroszczy powiedziała, że cieszy ja ta pełna informacja, a jeśli przy wykupie gruntów ( w 

większości prywatnych) będzie można skorzystać ze wspomnianej spec –ustawy to będzie 

bardzo dobrze. Zasugerowała, aby w projekcie uwzględnić funkcję rekreacyjną tego zbiornika 

co jest ważne dla mieszkańców Choroszczy. Na zakończenie zauważyła, że należy pomyśleć 

o sposobie przesyłania informacji pomiędzy wykonawcą, a gminą odnośnie równania dróg. 

Jej zdaniem konieczne jest egzekwowanie warunków umowy zawartej z wykonawcą w tym 

zakresie. 

 

Przewodniczący Rady Piotr Dojlida włączając się do dyskusji powiedział, że informacje 

wysyłane są do firmy faxem bo telefon firmy KOM milczy. Chodzi także o rejestrowanie i 

zbieranie dowodów potwierdzających zgłoszenia potrzeb w zakresie równania dróg co często 

było bezskuteczne. Poinformował, że sprawę, która będzie wymagała szybkich interwencji,  

 pilotuje Burmistrz Zalewski. 

 

Radny Ireneusz Jabłoński potwierdził problemy z firmą KOM dotyczące równania ponieważ 

jest w ścisłym kontakcie z drogowcem z UM. Wie na jakim etapie jest dokumentacja jeśli 

chodzi o przesyłanie informacji, ponagleń, upomnień  i zbieranie potwierdzeń. Jest zdania, że 

należy koniecznie podjąć działania w tym zakresie. Odnośnie szukania oszczędności, o 

których wspomniał Burmistrz, to także takie działania jak odbiór inwestycji by jak najdłużej 

ona trwała. Przykładem jest droga na cmentarz w Złotorii , która była przez niego cały czas 

monitorowana, przy odbiorze zostały wytknięte usterki, które wykonawca musiał poprawić. 

 

Radny Piotr Tymiński przypomniał, ze w pewnym okresie czasu został rozpoczęty temat ul. 

Torfowej w  Choroszczy i miało to być sfinalizowane co do działek. Praktycznie w tej chwili 
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jest tam bagno, jeździ się skosem, nie można tego równać.  W związku z tym ma pytania: na 

jakim etapie są dalsze działania odnośnie tej drogi. Na zakończenie poprosił o udzielenie 

głosu mieszkańcowi jego okręgu. 

 

*((wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 

r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca Kierownika Referatu 

Organizacyjnego)) wyjaśnił, że jest mieszkańcem rejonu ulic: Zastawia I,II i III oraz Paca. Jest 

tu wieczny problem do rozstrzygnięcia dotyczący drogi, która jest w złym stanie, ale nie 

można jej utwardzić przed położeniem kanalizacji. W imieniu mieszkańców zgłosił 

propozycję by zamiast kanalizacji zrobić zmianę w mpzp aby była możliwość instalowania 

przydomowych oczyszczalni. Mieszkańcy deklarują partycypację finansową, jest dobra wola 

mieszkańców. 

Chciałby także, jako strażak, powiedzieć kilka słów o bezpieczeństwie p.poż i sytuacji sieci 

hydrantowej na terenie miasta – na ul. Paca jest ścięta korona hydrantu, nie do korzystania co 

było do sprawdzenia przy ostatnim pożarze w tym rejonie. Jest to działanie bezmyślne, 

szkodliwe, zagrażające bezpieczeństwu. 

 

Zastępca Burmistrza Mirosław Zalewski wypowiadając się w kwestii kanalizacji na 

wspomnianym terenie wyjaśnił, że w każdym przypadku jeśli chcemy korzystać ze środków 

zewnętrznych musimy mieć projekty więc nie mamy innego wyjścia, nawet nie mając 

gwarancji na ich dostanie. Przydomowe oczyszczalnie są ujęte w II zmianie: na terenach 

innych niż zabudowa zagrodowa. Może zdążymy uchwalić te zmiany przed drugim naborem, 

który jest do końca stycznia. Natomiast kwestia przebicia ul. Torfowej: z nieruchomości którą 

nabyliśmy został wydzielony obszar, który ma stanowić ul. Torfową, a pozostała cześć 

przeznaczamy do sprzedaży. Żeby to zrobić, musimy wycenić teren co w tej chwili jest w 

toku. 

 

Radny Ireneusz Jabłoński podzielił się swoją refleksją nt. problemów  z równaniem dróg: 

może zakupić równiarkę i dofinansować etat ? 

 

Radny Piotr Siemieniuk dodał do poprzedniej wypowiedzi, że zdaje sobie sprawę iż to co 

napisał we wniosku odnośnie komunikacji jest trudne do wykonania i byłoby ideałem. 

Poprosił aby poinformować go o odpowiedzi PKS-u odnośnie kursów przez Barszczewo. 

Jego zdaniem jak najbardziej rentowna byłaby komunikacja Sz. Kruszewską przez 

Barszczewo do Choroszczy – byłoby to uzupełnienie, kwestia kilku kursów nawet, może to 

być jakakolwiek firma. Zaproponował także rozważenie możliwości podjęcia rozmów z 

firmą, która obsługuje trasę do Trypuć – może część kursów udałoby się skierować do Mińc. 

 

 

Radny Jacek Dąbrowski poinformował, że namawiał p. *() do negocjacji i szukania różnych 

rozwiązań np. trasa do Starosielc jako opłacalne, jego zdaniem, rozwiązanie. 

 

Przewodniczący Rady Piotr Dojlida zwrócił  uwagę, aby specyfikacja na zimowe utrzymanie 

dróg przygotowana była w taki sposób aby mogły wejść firmy z dorobkiem i 

doświadczeniem, aby wyeliminować przypadkowe firmy jak w przypadku równania. 
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Ad. 7 – 

 

 Burmistrz Choroszczy przedstawił Radzie Miejskiej informację z realizacji wykonania 

budżetu gminy za I-wsze półrocze 2012 r. 

 

Jerzy Ułanowicz na wstępie powiedział, że po wprowadzonych zmianach budżet wynosi: 

1) dochody: 

– plan – 35 626 881 zł,  

– wykonanie – 15 303 583,55 zł. 

2) wydatki: 

– plan – 37 550 310 zł 

– wykonanie – 14 957 784,65 zł. 

Dochody:  

Górnictwo i kopalnictwo - wpływy z opłaty eksploatacyjnej – wykonanie stanowi 27,37 % 

planu na 2012 r. 

Transport i łączność - kwotę 10 987,59 zł stanowią opłaty za zajęcie pasa drogowego i są 

realizowane zgodnie z założeniami, natomiast 5,19 to odsetki za nieterminowe wpłaty. 

Gospodarka mieszkaniowa - wpływy za użytkowanie wieczyste, w I półroczu zostały 

zrealizowane w 81,57 %. Dochody z tytułu użytkowania wieczystego gruntów w 2012 roku 

dotyczyły opłat rocznych za 65 nieruchomości, w tym za 19 nieruchomości będących w 

użytkowaniu wieczystym jednostek, wpływy z różnych opłat – są to opłaty adiacenckie –i są 

zrealizowane w 51,15 % wpływów planowanych. W I półroczu 2012 r. wykonano 10 

postępowań administracyjnych w zakresie naliczenia opłat zakończonych decyzjami 

ostatecznymi.   

Nie wszczęto żadnego postępowania dot. ustalenia opłaty planistycznej (brak sprzedaży 

nieruchomości podlegających opłacie). W I półroczu 2012 r. przeprowadzono cztery różne 

przetargi na trzynaście nieruchomości gminnych. W przetargach sprzedano dwie 

nieruchomości położone w Ruszczanach. W obecnym roku planowana jest jeszcze sprzedaż 

nieruchomości położonych w obrębach Ruszczany, Kościuki, Klepacze, Izbiszcze oraz w 

mieście Choroszcz. 

Działalność usługowa- opłaty za wyrysy i wypisy działek są regulowane na bieżąco. 

Administracja publiczna - wpłynęła nieplanowana kwota 7,75 zł z tytułu prowizji od 

informacji adresowej, opłaty za ksero zrealizowano w 67,20 %, opłata za informacje 

publiczne 10 zł, refundacja prac interwencyjnych za 2011 r.- 1 651,82 zł, zwrot z tytułu 

korekty faktury – 98,40 zł. 

Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa - dochody z tytułu wynajmu 

świetlic OSP są zrealizowane w 55,93 %. Ponadto wpłynęła dotacja  w kwocie 47 000 zł na 

realizację projektu Szkolenie ratowników OSP z Gminy Choroszcz. 

Dochody od osób prawnych, fizycznych i innych jednostek nie posiadających osobowości 

prawnej - dochody ogółem zostały wykonane w 51,23 % - zgodnie z założeniami. 

Zalegającym podatnikom podatku od nieruchomości i podatku rolnego wystawiono 812 

upomnień oraz 193 tytułów wykonawczych na łączną kwotę 111 803,97 zł. W I półroczu 

2012 wpłynęło 13 podań od osób fizycznych  w sprawie umorzenia podatku. Rozpatrzono 12 

podań pozytywnie. Bez rozparzenia pozostawiono 1 wniosek jako  bezprzedmiotowy. Łącznie 

umorzono podatki na kwotę 7 302,70 zł. Wpływy z tytułu zezwoleń na sprzedaż alkoholu 

zrealizowano w 110,62 %. W I półroczu 2012 we wszystkich 3-grupach alkoholi wydano 

łącznie  zezwoleń : 26 - na sprzedaż alkoholu,  w tym 4 - po raz pierwszy. Obecnie w 34 

punktach sprzedaży funkcjonuje: 

*       Do 4,5% alkoholu oraz piwo - 36 zezwoleń 

*       Powyżej 4,5% alkoholu - 30 zezwoleń 
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*       Powyżej 18% alkoholu - 26 zezwoleń. 

 

Różne rozliczenia:   

 subwencja ogólna z budżetu państwa wpływa na bieżąco 

 pozostałe odsetki – jest to prowizja bankowa od posiadanych środków pieniężnych – 

wykonanie stanowi 73,37 % planu. 

Oświata i wychowanie - w I półroczu 2012 r. wpłynęły środki na realizację projektu Lepiej 

w grupie niż w chałupie – 172 334,19 zł. Dochody realizowane w jednostkach oświatowych 

stanowią 33,05 % planu -  na kwotę 760,11 zł: z wynajmu pomieszczenia w SP Kruszewo - 

282,02 zł, z tytułu kapitalizacji odsetek – 141,50 zł oraz z pozostałych źródeł – 336,59 zł.  

Pomoc społeczna - są to dochody uzyskane z tytułu zwrotu zaliczek alimentacyjnych – 

5 007,87 zł, funduszu alimentacyjnego – 6 031,28 zł, dochody z tytułu kapitalizacji odsetek – 

8,86 zł oraz refundacja prac społecznie użytecznych – 3 723 zł. 

Opieka społeczna - wpłynęła dotacja na realizację projektu Narwiański Internet równych 

szans – 24 526,52 zł 

Gospodarka komunalna i ochrona środowiska : wpłynęła opłata produktowa w wys. 

1 087,93 zł, wpłynęła  dotacja dotycząca zrealizowanego w 2011 r. projektu usuwania 

azbestu – 19 891,83 zł, uzyskano dochody w wysokości 9 883,33 zł z tytułu opłat 

środowiskowych z Urzędu Marszałkowskiego.  

Kultura fizyczna i sport: 501 zł- opłaty za lodowisko; odsetki od nieterminowo opłaconej 

faktury z tytułu uszkodzenia lodowiska – 757,65 zł oraz usunięcie awarii – 233,55 zł; 

refundacja prac interwencyjnych – 5 993,11 zł. 

Dochody z tytułu dotacji w I półroczu 2012 r. spływały bez zakłóceń. 

 

WYDATKI: z planowanej na 2012 r. kwoty wydatków 37 550 310 zł w pierwszym półroczu 

wydano 14 957 784,65 zł co stanowi 39,83 % planu, z tego: 

1) wydatki bieżące: 

– plan – 27 793 142 zł, 

– wykonanie – 13 781 314,45 zł. 

2) wydatki majątkowe: 

– plan – 9 757 168 zł, 

– wykonanie – 1 176 470,20 zł. 

Rolnictwo i łowiectwo: środki pieniężne przekazano Podlaskiej Izbie Rolniczej – 2 % 

udziału we wpływach podatku rolnego; środki wydano na wypłatę rolnikom zwrotu podatku 

akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego wykorzystywanego do produkcji rolnej. 

Transport i łączność: w I półroczu 2012 r. wydano 306 513 zł, co stanowi 45,75 % planu, na 

dopłatę Miastu Białystok do komunikacji miejskiej; w I półroczu wydano 118 402,59 zł na 

zimowe utrzymanie dróg powiatowych, z tego z  dotacji - 28 000 zł. Z planowanych 

wydatków inwestycyjnych zrealizowano:  przebudowa drogi w Rogowie  - etap III – 2 000 zł  

- sporządzenie kosztorysu. W I półroczu wydatki bieżące zrealizowano w 64,24 % - środki 

finansowe stanowią m. in. koszt utrzymania pracowników zajmujących się drogami. Ponadto 

wykonano naprawy: 

 profilowanie dróg żwirowych i gruntowych na terenie miasta i  wszystkich sołectw Gminy      

Choroszcz  -  49 888,80 zł.  

 zimowe  utrzymanie  dróg  powiatowych  i gminnych na terenie miasta i gminy Choroszcz  

-  145 537,75 zł. 

 kruszenie kamieni polnych i gruzu betonowego  -  46 961,86 zł. 

 naprawa nawierzchni asfaltowej dróg gminnych na terenie miasta i gminy Choroszcz 

(asfalt TAR-CAN w workach)  -  4 269,95 zł. 
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 remont nawierzchni asfaltowej oraz nawierzchni z kostki betonowej polbruk na wjeździe 

do straży pożarnej ul. Dominikańska w Choroszczy  -  3 007,72 zł. 

 pozimowe zamiatanie ulic w pasie dróg gminnych na terenie miasta Choroszcz – 5 507,03 

zł. 

 wytyczenie dróg gminnych: 

- Kruszewo - droga położona na działce o numerze geod. 461/1  -  599,99 zł. 

- Kolonia Dzikie – droga położona na działce o numerze geod. 707, 717 – 599,99 zł. 

 przebudowa studni rewizyjnej na parkingu przy sklepie, wykonanie wjazdu na dz. Nr 425, 

zwiększenie głębokości koryta pod parkingiem, zdjęcie warstwy ziemi poza parkingiem, 

obniżenie kabli telekomunikacyjnych, wykarczowanie pni , regulacja 4 zaworów 

wodociągowych -  7 791,88 zł. 

 budowa przyłącza kanalizacji deszczowej na ul. Żółtkowskiej w Choroszczy  -  2 214,00 

zł. 

 pompowanie wody po wiosennych roztopach w miejscowości Kolonia Dzikie  -  560,00 zł. 

 wiata przystankowa autobusu szkolnego w miejscowości Ogrodniki – 433,28 zł. 

 przepust z rur o średnicy 30 cm na ul. Wierzbowej w Klepaczach  -  315,67 zł. 

 przepusty średnicy 30 cm pod zjazdami położonymi przy drodze gminnej na działce o 

numerze geod.461/1 w Kruszewie łącznej długości 15 m -  799,29 zł. 

 wygrodzenie parkingu w rejonie boiska ORLIK  -  2 656,80 zł. 

 naprawa mostku drewnianego na rzece Horodnianka w miejscowości Krupniki- 233,66 zł. 

Ze środków inwestycyjnych wydano 88 055,07 zł na: 

- budowa zatok przystankowych w ul. Dominikańskiej w Choroszczy – 23 965,82 zł – za 

roboty wykonane w 2011 r. 

- przebudowa drogi w Pańkach - położenie na drodze nawierzchni asfaltowej na długości 

310,75 mb – 63 754,71 zł 

- przebudowa ul. w Klepaczach… - 334,54 zł – ksero mapy. 

Pozostałe środki finansowe zostaną wydane w II półroczu. 

Turystyka: opłacono znakowanie szlaku rowerowego. 

Gospodarka mieszkaniowa: środki pieniężne wydane były zgodnie z planem na działalność 

bieżącą: utrzymanie pracowników administracyjnych prowadzących sprawy gospodarki 

mieszkaniowej i komunalnej pracownikom brygady remontowej oraz utrzymanie 

samochodów i wydatki eksploatacyjne budynków przy ul. Mickiewicza. Z wydatków 

bieżących zrealizowane zostały wypisy i wyrysy, szacunki nieruchomości, ogłoszenia o 

przetargach na sprzedaż nieruchomości oraz opłaty za znaki sądowe. Środki inwestycyjne 

wykorzystano w 69,28 % na wykup gruntów pod drogi gminne. Pozostałe wydatki będą 

dokonywane w II półroczu. 

Wydatki bieżące zrealizowano w 40,11 % i środki te przeznaczono na: 

 opłaty eksploatacyjne budynków komunalnych oraz drobne naprawy,  

 przeprowadzono remonty: 

1) zakup stołów i renowacja blatów stołów w ramach f. sołeckiego w Pańkach –  

10 300 zł 

2) zakup hali namiotowej – 2 850 zł, zakup stołów – 1 960 zł i krzeseł  - 1 319,20 zł w 

ramach f. sołeckiego wsi Gajowniki  

3) roboty ziemne przy świetlicy w Oliszkach – 11  512,19 zł 

4) szafki kuchenne w ramach f. sołeckiego w Oliszkach – 2 950 zł 

Z wydatków inwestycyjnych: zagospodarowanie centrum wsi Izbiszcze. W ramach robót 

wykonano: adaptacje istniejącego budynku świetlicy wiejskiej, połączenie go z budynkiem 

dotychczasowej zlewni mleka, który został gruntownie zmodernizowany. Poza tym 

wykonano: zagospodarowanie terenu (place, dojazdy, parkingi, oświetlenie placu), 
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ogrodzenie, plac zabaw dla dzieci, przyłącze wod.-kan. i zbiornik szczelny oraz zakupiono i 

ustawiono 2 toalety zewnętrzne typu toi-toi, wykonano adaptacje istniejącego budynku 

gospodarczego na wiatę 

- termomodernizacja obiektów użyteczności publicznej - 7 110,99 zł – aktualizacja audytów 

energetycznych i przygotowanie wniosku. Pozostałe wydatki będą realizowane w II półroczu. 

Działalność usługowa:poniesiono koszty map zasadniczych, ogłoszeń w prasie i opłacono 

opracowanie ekofizjograficzne. 

Administracja publiczna: planowane środki pieniężne wydano na wynagrodzenia i 

pochodne od wynagrodzeń pracownikom wykonującym zadania zlecone w zakresie 

administracji rządowej. Wydatki wykorzystano zgodnie z planem na wypłatę diet radnym i 

sołtysom biorącym udział w sesji oraz na wydatki rzeczowe związane z przeprowadzeniem 

sesji i komisji. Planowane środki pieniężne wydano w 51,81 % zgodnie z założeniami na 

płace i pochodne oraz wydatki związane z utrzymaniem administracji samorządowej.  

Wydatki na promocję w I półroczu 2012 r. zrealizowano  w 26,07 %: 

 zakup dyplomów, grawertonów i podziękowań na cele promocyjne – 576,87 zł 

 zakup wydawnictw i materiałów promocyjnych – 8 634,77 zł 

 ogłoszenia i usługi reklamowe i promocyjne – 2 092,00zł 

 promocja przez udział chórzystek z Gminy Choroszcz w Podlaskich warsztatach 

Piosenkarskich – 1 200,00zł. 

 promocja przez udział mieszkańców Gminy Choroszcz w Turnieju Tenisa Stołowego – 

1 275,86 zł. 

 promocja na podstawie porozumienia z Grodnem – 7 168,40 zł 

 Oferta inwestycyjna i promocyjna gminy na portalach internetowych – 3 044,25 zł 

Planowane wydatki zrealizowano w 51,70 % i wydano głównie na: 

- Uroczystość wręczenia medali za długoletnie pożycie małżeńskie – 1 255,58 zł 

- składki członkowskie ZGWWP – 3 423,25 zł 

- opłatę roczną SGGN – 8 414,95 zł 

- stowarzyszenie NAREW – 8 278,20 zł 

- składka członkowska PROT – 2 000 zł 

- ubezpieczenie sołtysów -3 539 zł 

- podatek od środków transportowych – 1 980 zł 

- podatek od nieruchomości – 1 167 zł 

Urzędy naczelnych organów władzy państwowej, kontroli i ochrony prawa oraz 

sądownictwa 

W ramach dotacji zakupiono drabinę. 

Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa: wypłacono środki na dodatkowe 

patrole w Gminie Choroszcz. Planowane wydatki bieżące zrealizowano w 45,86 % i wydano 

je na działalność bieżącą jednostek OSP oraz na:  

OSP Klepacze   

- wymiana tablicy rozdzielczej – 2 500 zł 

OSP Rogowo 

- w ramach f. sołeckiego – wymiana stolarki okiennej i drzwiowej – 7 216,59 zł 

OSP Izbiszcze 

- lampa sygnalizacyjna – 3 228,12 zł 

-dostosowania samochodu – 931,10 zł 

OSP Złotoria 

- materiały do remontu garażu – 3 283,99 zl  

OSP Żółtki 

- remont w ramach f. sołeckiego -  2 074,39 zł 
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Ponadto zrealizowano projekt Szkolenie ratowników OSP  z Gminy Choroszcz – 46 241,67 

zł. Z wydatków inwestycyjnych zrealizowano zakup części materiałów do remontu OSP w 

Choroszczy. 

Obsługa długu publicznego: środki pieniężne wydawane są zgodnie z założeniami na spłatę 

odsetek od obligacji,  zaciągniętych pożyczek i kredytów.  

Oświata i wychowanie: wydatki na utrzymanie szkół zrealizowano w 50,75 %. Środki 

pieniężne zostały wykorzystane przede wszystkim na wynagrodzenia i pochodne od 

wynagrodzeń, bieżące utrzymanie szkoły, zakup pomocy naukowych i materiałów 

kancelaryjnych. Ponadto przeprowadzono częściowe remonty i dokonano ważniejszych 

zakupów. 

Ochrona zdrowia: w I półroczu  2012 r. wydano 4 800 zł na prowadzenie punktu 

konsultacyjnego uzależnień w Choroszczy. 

Pomoc społeczna:  

 na świadczenia rodzinne wydano ogółem 1 526 604,69 zł, z tego: 

1) zasiłki rodzinne, zasiłki pielęgnacyjne, świadczenia pielęgnacyjne– 1 317 789,60 zł, 

2) wypłata świadczeń z funduszu alimentacyjnego (44 rodziny)– 145 830,97 zł. 

3) składki społeczne dla osób otrzymujących świadczenia pielęgnacyjne – 18 519,20zł, 

4) koszty obsługi zadania – 44 464,22 zł. 

Tytułem świadczeń na ubezpieczenia zdrowotne w I półroczu 2012 r. wydatkowano: 

- 4 857,84 zł na rzecz osób otrzymujących świadczenia zasiłku stałego z pomocy społecznej  

- 12 956,48 zł na rzecz osób otrzymujących świadczenia pielęgnacyjne z tytułu opieki. 

Z otrzymanej dotacji wykorzystano kwotę 56 233,89 zł na zasiłki okresowe, z których 

skorzystały 72 rodziny. Udzielono w tym zakresie 254 świadczenia. 

Ze środków własnych: 

- na zasiłki celowe jednorazowe wydatkowano kwotę 18 141,80 zł  

- 2 241 zł koszty pogrzebu stałej podopiecznej 

- kwota 146 137,46 zł stanowi opłatę za pobyt 14 osób umieszczonych w Domach Pomocy 

Społecznej z uwagi na brak możliwości zapewnienia całodobowej opieki w środowisku 

lokalnym. 

W I półroczu wypłacono 328 dodatków mieszkaniowych. 

Wykorzystano ogółem kwotę 145 731,59 zł wypłacając 73 osobom zasiłki stałe 

udzielając 414 świadczeń 

Planowaną dotację przeznaczono na zorganizowanie opieki pielęgnacyjnej, socjalnej i 

medycznej osobom w podeszłym wieku, chorym i niepełnosprawnym na terenie gminy 

Choroszcz, przekazano 50 % Caritas Archidiecezji Białostockiej – zgodnie z zawartą umową. 

Wydatkowano ogółem kwotę 118 085,18 zł, w tym 40 085,18 zł stanowią środki własne, 

a 78 000 zł stanowi otrzymana dotacja. Z dożywiania korzystało 119 dzieci z różnych 

szkół z terenu miasta i gminy, ponadto 84 rodziny skorzystało z pomocy celowej na 

dożywianie. Całość zadania z dotacji jest realizowana w ramach rządowego programu 

„Pomoc Państwa w zakresie  dożywiania”. Kwotę 15 200 zł wypłacono jako dodatki do 

świadczeń pielęgnacyjnych. Z dodatku skorzystało 28 osób. Kwotę 7 008 zł wypłacono 

jako wynagrodzenie 8 osobom bezrobotnym pracującym w ramach prac społecznie 

użytecznych 

Opieka społeczna: realizacja projektu Narwiański Internet równych szans. 

Edukacyjna opieka wychowawcza: w prowadzonych przy szkołach świetlicach środki 

zostały wykorzystane na płace i pochodne – 49,93 % planu. 

Środki w rozdziale „Pomoc materialna dla uczniów” wykorzystano na stypendia naukowe i 

socjalne – 50 772,04 zł. Ze stypendiów naukowych skorzystało 6 osób, którym wypłacono 

łącznie 7 200 zł, natomiast stypendia socjalne wypłacone zostały w wysokości 43 572,04 zł 

151 uczniom. Łącznie wydatki w stosunku do planu zostały zrealizowane w 54,29 %. 
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Gospodarka komunalna i ochrona środowiska: z wydatków inwestycyjnych zrealizowano: 

- Kanalizacja we wsi Porosły – 33 096,13 zł  - II etap dokumentacji projektowej. 

- Budowa przydomowych oczyszczalni ścieków – wykonanie mapy 

- kanalizacja w ul. Stawowej w Klepaczach - zakupiono materiały na budowę odcinka 41,50 

mb sieci kanalizacji sanitarnej za kwotę 5 202,98 zł. Roboty budowlane sieci oraz zakup 

materiałów i montaż przyłączy a także koszt dokumentacji projektowej zostały wykonane i 

pokryte przez mieszkańców działek podłączonych kanalizacji.  

- kanalizacja sanitarna w ul. Mickiewicza i Al. Niepodległości w Choroszczy – 980 zł – 

uzgodnienie sieci  

- na oczyszczanie miasta i wsi wydano ogółem 42 599,64 zł. 

- na utrzymanie zieleni wydano 436,29 zł, pozostałą kwotę planuje się wydać w II półroczu. 

- wydatki bieżące wykorzystano na oświetlenie i konserwację urządzeń energetycznych; na 

rozbudowę oświetlenia ulicznego wydano 12 583,20 zł. Ze środków tych: wymieniono 5 

opraw parkowych wraz z wysięgnikami na ul. Rynek 11-go Listopada w Choroszczy – 11 

488,20 zł; pokryto koszty przyłączenia do sieci PGE Dystrybucja oświetlenia ulicznego 

realizowanego w 2011 roku w miejscowościach: Zaczerlany (1 lampa), Dzikie (1 lampa), 

Choroszcz ul. Rybacka (1 lampa), Żółtki (1 lampa) – 1 095,00 zł. 

Z planowanych wydatków bieżących wydano 100% planowanych środków, w tym: 

- warsztaty ekologiczne NATURA-my – 1 490,90 zł 

- sprzątanie lasów – 154,98 zł 

- nagrody za selektywną zbiórkę odpadów – 752,32 zł 

- dzień regionalny w Kruszewie – 1 996,12 zł, 

- utylizacja padłych zwierząt – 5 047,20 zł, 

- odbiór nieczystości – 10 679,90 zł. 

Z planowanych wydatków bieżących wydano 33,58 % planu. Są to wydatki na usuwanie 

padłych zwierząt oraz odłów psów, usługi weterynaryjne i naprawę gniazda bocianiego. 

Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego: środki pieniężne wydano na opłatę energii 

elektrycznej w świetlicach wiejskich. Dotacje na dofinansowanie działalności instytucji 

kultury i biblioteki były przekazywane systematycznie do 10 dnia każdego miesiąca. Ponadto 

zrealizowano wykonanie projektu na budowę placu zabaw w Zaczerlanach oraz opracowanie 

zagospodarowania działki na plac zabaw za MGCK. 

Planowane wydatki bieżące zrealizowano 42,93 % i wydano na: 

1. Organizację imprez: 

- Drzewo Rodzinne – 950,33 zł 

- Dni Choroszczy 2012– 21 406,72 zł 

- Ferie zimowe – 1 206,47 zł 

- Choinka dla dzieci – 758,15 zł 

- Obchody rocznicy Powstania Styczniowego – 84,00 zł 

- 50-lecie pożycia małżeńskiego – 1 441,00 zł 

- Dzień Kobiet – 379,18 zł 

2. Organizację konkursów: 

- Życie i czyny Marszałka J. Piłsudskiego – 1 000,00 zł 

- Konkurs dla przedszkolaków wiedzy o Janie Pawle II – 508,53 zł 

- Konkurs matematyczny „Mistrzowie Matematyki” – 483,53 zł 

- Konkurs języka angielskiego – 249,85 zł 

3. Opracowanie historii OSP Choroszcz – 2 500,00 zł 

4. Programy szkoleniowe dla dzieci – 2 460,00 zł 

Zrealizowano projekt Przeprowadzenie pikniku rodzinnego pn. Drzewo rodzinne- 

12 010,10 zł 
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Kultura fizyczna i sport: na obiekty sportowe wydatki zrealizowano głównie na płace, 

nawożenie, koszenie, nawodnienie, pielęgnacja boisk, naprawy na boiskach oraz energię 

elektryczną w szatniach. Ponadto zakupiono metalową szafę na Orlik. Realizowany jest 

projekt Renowacja nawierzchni trawiastej stadionu miejskiego w Choroszczy i naprawa 

dwóch sektorów trybun- 1 752 zł- naprawa trybun. Ze środków inwestycyjnych zrealizowano 

budowę boiska w Porosłach na kwotę 11 229,85 zł, z czego w ramach f. sołeckiego – 11 039 

zł. 

Dotację na wspieranie rozwoju badmintona przekazano zgodnie z umową.  

Planowane wydatki zrealizowano w 34,26 % i wydano na: 

1. Przeprowadzenie Turnieju Futsalu – 428,00 zł 

2. Przeprowadzenie Amatorskiego Turnieju Drużyn Euro 2012 – 200,00 zł 

3. Przeprowadzenie I Turnieju Szkół Podstawowych Leżących w Dolinie Górnej Narwi 

o Puchar Burmistrza Choroszczy – 632,98zł 

4. Przeprowadzenie Turnieju Tenisa Stołowego – 216,11 zł 

5. Przeprowadzenie III Zawodów Jeździeckich w Skokach i Ujeżdżaniu w Mińcach – 

804,60 zł 

6. Zakup, wynajem lub wypożyczenie wyposażenia do zaplecza sanitarno – szatniowego 

Obiektu Orlik oraz dla obsługi obiektu – 474,30 zł 

7. Zakup strojów sportowych dla LZS Klepacze – 1 685,17 zł 

8. Młodzieżową Ligę Gminną (sędziowanie, badania lekarskie, nagrody, sprzęt 

sportowy) – 1 456,35 zł 

9. Spartakiada – 5 464,38 zł 

10. Badminton (puchary, nagrody, przewóz osób) – 1 682,90 zł. 

W pierwszym półroczu spłacono 953 314,64 zł kredytów długoterminowych, 151 200 zł 

pożyczek, 533 353,36 zł pożyczek na wyprzedzające finansowanie inwestycji.  
      (szczegółowe informacje w załączeniu) 

 

Przewodniczący Rady poprosił  Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii Komisji 

odnośnie przedmiotowej informacji. 

Aleksander Werpachowski – Przewodniczący Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa 

przekazał, że Komisja jednogłośnie przyjęła informację Burmistrza.  

 

Józef  Waczyński – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Bezpieczeństwa Publicznego 

przekazał, że Komisja jednogłośnie przyjęła informację Burmistrza. 
 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 14 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów, 

- wstrzymało się –   głosów                                Rada przyjęła przedmiotową informację. 

 

 

 

Ad. 8 

 

Burmistrz Choroszczy przedstawił propozycję zmian budżetu gminy na 2012 rok. 

 

Jerzy Ułanowicz przedstawił następujące propozycje zmian w budżecie gminy na 2012 

rok: 
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Proponuje dokonanie następujących zmian w planie: 

1. zwiększyć plan dochodów o 126 974 zł w związku z ponadplanowym wykonaniem z 

tytułu: 

- wpłat za obwody łowieckie – 2 735 zł 

- wpłat za odsetki za opłaty czynszowe – 7 000 zł 

- wpłat za Internet – 1 239 zł 

- sprzedaży działek – 116 000 zł. 

2. zmniejszyć plan dochodów o 4 835 582 zł z tytułu: 

- opłaty eksploatacyjnej – 4 259 zł 

- użytkowania wieczystego – 8 239 zł 

- dotacji na Przebudowę ulic w Klepaczach… - 579 902 zł 

- dochodów unijnych na Termomodernizację obiektów użyteczności…- 445 151 zł 

- dochodów unijnych na Szkolenia ratowników OSP… - 758 zł 

- dochodów unijnych na projekt Małe okno do wielkiego świata – 343 853 zł 

- dochodów na projekt Sport transgraniczny… - 3 169 004 zł 

- udziałów w podatku dochodowym od osób fizycznych – 284 416 zł. 

3. zwiększyć plan dochodów z tytułu wpływu środków unijnych na projekt Remont budynku 

komunalnego mieszczącego świetlicę wiejską w Barszczewie – 1 524 zł 

4. zwiększyć plan dochodów i wydatków o kwotę 54 320 zł w związku z otrzymanymi 

środkami na: 

- refundację robót publicznych – 35 400 zł 

- modernizację budynku remizy OSP w Choroszczy – 7 500 zł 

- refundację prac społecznie użytecznych – 11 420 zł 

5. zmniejszyć plan wydatków o 4 239 807 zł na: 

- przebudowę ulic w Klepaczach – 154 749 zł 

- termomodernizację obiektów użyteczności…- 329 686 zł 

- projekt Szkolenia ratowników OSP… - 758 zł 

- projekt Małe okno do wielkiego świata – 381 143 zł 

- projekt Sport transgraniczny… - 3 373 471 zł. 

6. zwiększyć plan wydatków o 411 282 zł na: 

- projekt Energia odnawialna słoneczna sposobem zmniejszenia niskiej emisji na terenie 

Gminy Choroszcz – 

20 000 zł 

- przebudowę drogi gminnej w miejscowości Żółtki – 15 000 zł 

- obsługę gospodarki mieszkaniowej – 30 000 zł 

- wykup gruntów – 146 000 zł 

- remont świetlicy wiejskiej w Rogowie – 12 000 zł 

- udział unijny w Termomodernizacji obiektów użyteczności…-148 992 zł 

- obsługę podatków – 37 290 zł 

- wpłatę na fundusz celowy Policji – 2 000 zł. 

7. dokonać przesunięcia środków na dotację Powiatowi na badania słuchu i wzroku u dzieci – 

4 053 zł. 

 

Przewodniczący Rady Piotr Dojlida poprosił Przewodniczących poszczególnych Komisji 

o zapoznanie z opiniami Komisji nt. projektu uchwały odnośnie zmian w budżecie na 2012 

rok. 

 

Aleksander Werpachowski – Przewodniczący Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa 

przekazał, że Komisja jednogłośnie  przyjęła przedstawione propozycje.  
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Józef  Waczyński – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Bezpieczeństwa Publicznego 

przekazał, że Komisja jednogłośnie przyjęła przedstawione propozycje.  

 

 

Radna Beata Jeżerys zapytała o listę rezerwową dotyczącą budowy hali sportowej – w 

aspekcie zmniejszenia dochodów – które mamy miejsce na liście, jakie mamy szanse w 

praktyce na otrzymanie tych środków?  Poprosiła także o wyjaśnienie:  dlaczego zmniejszamy 

udział w podatku dochodowym od osób fizycznych w połowie roku? Inwestycja w 

Klepaczach tj. przebudowa ulic: z jednej strony mniejsze koszty po przetargu, z drugiej strony 

zwiększamy kwotę o 54 tys zł ze środków własnych? Następna sprawa do wyjaśnienia to 

obsługa gospodarki mieszkaniowej: skąd wynika potrzeba zwiększenia tej kwoty (33 tys zł) i 

obsługa podatku -37 290 zł – skąd taka duża kwota. 

 

Burmistrz Jerzy Ułanowicz wyjaśnił, że jesteśmy na liście rezerwowej, ale instytucja 

prowadząca nie chce nam tego potwierdzić , podobno jesteśmy w środku listy. Szanse są duże 

ponieważ do tej pory projekty z listy rezerwowej były realizowane i przyznał, że liczy na to.. 

Zmniejszamy podatek dochodowy ponieważ na I-wsze półrocze wykonanie było tylko w 

42%, więc zabezpieczamy się z wykonaniem tego podatku na koniec roku. Jeśli chodzi o 

dofinansowanie drogi w Klepaczach: dotacja w wyniku wyliczeń procentowych została 

zmniejszona ponieważ po przetargu nie ma 1 mln zł i tą różnicę trzeba było dołożyć z 

własnego budżetu. Gospodarka mieszkaniowa: chodzi o szacunki i wykup gruntów. 

 

Skarbnik Joanna Kunikowska udzieliła wyjaśnień odnośnie kosztów obsługi podatków: 

jesteśmy po III racie podatkowej i widoczny jest brak środków na wynagrodzenia sołtysów – 

ok. 15 tys zł, są także ogromne koszty związane z opłata pocztową wysyłki podatkowej w tym 

upomnień podatkowych – ok. 22 tys zł. 

 

Wobec braku innych głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida  

odczytał projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmian w budżecie gminy na 2012 rok. 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 13 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów, 

- wstrzymało się – 1 głos                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 

(uchwała Nr XII/121/2012 stanowi załącznik do protokołu, strona 33) 

 

 

 

Ad. 9 – 

 

Przechodząc do kolejnego punktu porządku obrad, Przewodniczący Rady poprosił 

Skarbnik Gminy o przedstawienie propozycji zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Choroszcz wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań. 

 

 

Joanna Kunikowska poinformowała, że zmiany dotyczą przedsięwzięć na 2013 rok: wypadły 

przedszkola ”Małe okno do wielkiego świata”, „Sport bez granic” – budowa hali sportowej w 

Choroszczy, kanalizacja sanitarna w Alei Niepodległości i ul. Mickiewicza. Weszło nowe 
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przedsięwzięcie: przebudowa drogi gminnej w Żółtkach (tzw. schetynówka) 2240 tys zł. 

Przekazała, że przygotowuje się do budżetu na 2013 rok i planuje na ten rok zadłużenie: 

pożyczka w związku z budową przydomowych oczyszczalni ścieków z bardzo dobrym 

oprocentowaniem 3,5% 293 740 zł i 2 560 419 zł na spłatę zobowiązań. 

 

Radna Beata Jeżerys zapytała, w kontekście planu na 2013 rok: z jednej strony zapis dotyczy 

wykupu gruntów pod drogę Nr 19 w latach 2013 – 2014 chociaż wiadomo, że nie będzie to 

zrealizowane w tym czasie bo przełoży się to na brak środków w budżecie państwa. 

Nawiązując do tego jak rzeczywiście wyglądają wskaźniki i czy są realne podstawy kwot, o 

których  mówił Burmistrz – zmiany które dziś przyjęliśmy jaki mają wpływ na zadłużenie 

jednostki.   

 

Skarbnik Joanna Kunikowska wyjaśniła, że na 2013 rok nie ma jeszcze żadnych wskaźników, 

dopiero X-XI i wtedy rozpoczyna prace nad budżetem mając pełniejsze informacje. 

Wskaźniki musimy spełnić bo inaczej nie uchwalimy zmian do WPF-u. Kwota długu jest w 

poz. 7 załącznika Nr 1 – są tam wszystkie kwoty. Dodała, że biorąc pod uwagę stare 

wskaźniki gmina jest na bezpiecznym poziomie i na koniec 2012 roku jest 41% zadłużenia, na 

koniec 2013 roku planowane jest 31%. 

 

 

Wobec braku innych głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida  

odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Choroszcz wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań. 

 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 13 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 1 głos                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 

 

  (uchwała Nr XII/122/2012 stanowi załącznik do protokołu, strona 34) 

 

 

 

Ad. 10 - 

 

 Przechodząc do kolejnego punktu porządku obrad, głos zabrał Burmistrz Choroszczy, 

który omówił projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki ze środków 

Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie na 

sfinansowanie przedsięwzięcia pn. „Budowa przydomowych oczyszczalni ścieków w gminie 

Choroszcz”. 

 

Jerzy Ułanowicz wyjaśnił, że proponuje  zaciągnąć długoterminową pożyczkę w wysokości 

293 740,00 zł  na sfinansowanie przedsięwzięcia pn. „Budowa przydomowych oczyszczalni 

ścieków w gminie Choroszcz”. Spłata pożyczki nastąpi w latach 2014-2018. Źródłem spłaty 

pożyczki będą dochody z podatków i opłat lokalnych. 
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Przewodniczący Rady Piotr Dojlida poprosił Przewodniczących poszczególnych Komisji 

o zapoznanie z opiniami Komisji nt. przedstawionego projektu uchwały. 

 

Aleksander Werpachowski – Przewodniczący Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa 

przekazał, że Komisja jednogłośnie  przyjęła przedstawioną propozycję.  

 

Józef  Waczyński – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Bezpieczeństwa Publicznego 

przekazał, że Komisja jednogłośnie przyjęła przedstawioną propozycję.  

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida  

odczytał projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki ze środków 

Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie na 

sfinansowanie przedsięwzięcia pn. „Budowa przydomowych oczyszczalni ścieków w gminie 

Choroszcz”. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 14 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 

(uchwała Nr XII/123/2012 stanowi załącznik do protokołu, strona 35) 

 

 

 

 Ad. 11 – 

 

 Głos zabrał, upoważniony przez Burmistrza Choroszczy, Pełnomocnik ds. Profilaktyki 

Uzależnień, który przedstawił projekt uchwały w sprawie  udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Białostockiemu w zakresie przeprowadzenia badań przesiewowych 

multimedialnym programem ,,WIDZĘ I SŁYSZĘ’’ oraz przygotowanie wstępnych 

kwalifikacji do korekcji wad postawy z odpowiednimi zaleceniami. 

 

 

Witold Wróblewski poinformował, że już trzeci rok finansujemy badania przesiewowe badań 

słuchu, wzroku i wad postawy. Badania będzie przeprowadzać Powiatowa Poradnia 

Psychologiczno- Pedagogiczna z Białegostoku która mieści się przy ul. Słonimskiej 15/1 

Z prośbą zwróciły się w roku 2009 Szkoły Podstawowe o tego typu badania. Pozytywnie o tej 

potrzebie badań wypowiedzieli się lekarze z Ośrodków Zdrowia zlokalizowanych na terenie 

Gminy Choroszcz. W  roku  2010  odbyły  się  badania  w Szkołach   Podstawowych ,   oraz 

w Przedszkolu Samorządowym w Choroszczy. Na ten cel wydano 3800zł. Program  „Widz i 

słyszę” badań przesiewowych opracowany przez Instytut Fizjologii i Patologii Słuchu w 

Warszawie dotyczy gównie badań u dzieci w wieku klas O-III. W 2011 roku przeznaczono 

sumę 5370 zł Z tego typu badań skorzystało 206 dzieci . Wykryto problemy słuchu i wzroku u 

36 dzieci, oraz 89 dzieci z podejrzeniem wad postawy na 148 badanych. Dzieci zostały 

skierowane do lekarza rodzinnego a następnie na dalsze wizyty u lekarzy specjalistów. 

W  bieżącym   roku   planujemy  kontynuowanie  badań   przesiewowych programem, oraz 

badań profilaktycznych wad postawy dla dzieci tylko klas l, i jak budżet pozwoli 
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kontynuować w następnych latach.  Reasumując: na tego  typu   badania  proponuje  

przeznaczyć  4053 zł przekazując pieniądze jako pomoc finansową Powiatowi 

Białostockiemu.  Badaniami programem oraz   wad i postawy objętych będzie 80 dzieci  z  

klas  l  Szkół  Podstawowych  Gminy  Choroszcz  ( każdego  roku następnego tylko klasy l). 

Poradnia Psychologiczno- Pedagogiczna na koniec w/w badań dodatkowo zorganizuje 

podsumowanie swojej działalności oraz w każdej Szkole Podstawowej zorganizuje spotkania 

porad: z logopedą, psychologiem, pedagogiem w ramach „ Dni otwartych" dla dzieci i 

rodziców. 

Dziękując  za wysłuchanie poprosił o pozytywne przegłosowanie przedstawionej propozycji. 

 

Radna Beata Jeżerys zauważyła, że jest to pozytywna inicjatywa i pomimo szukania 

oszczędności nie można na to żałować. Dzieci mają wady postawy, ale to winna systemu 

(noszenie ciężkich plecaków) i tu przede wszystkim  potrzebna jest zmiana. 

 

Wobec braku innych głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida  

odczytał projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Białostockiemu w zakresie przeprowadzenia badań przesiewowych multimedialnym 

programem ,,WIDZĘ I SŁYSZĘ’’ oraz przygotowanie wstępnych kwalifikacji do korekcji 

wad postawy z odpowiednimi zaleceniami. 
 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 14 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 

(uchwała Nr XII/124/2012 stanowi załącznik do protokołu, strona 36) 

 

Przewodniczący Rady ogłosił przerwę w obradach Rady: 12.30 – 13.00 

 

 

Ad. 12 – 

 Przewodniczący Rady Piotr Dojlida udzielił głosu  Burmistrzowi Choroszczy, który 

zapoznał obecnych z propozycją stawek podatku od nieruchomości obowiązujących w 2013 

roku. 

 

Jerzy Ułanowicz poinformował, że proponuje podwyższenie obecnie obowiązujących stawek 

podatku od nieruchomości na terenie gminy Choroszcz o 4%.  Dla porównania podał obecnie 

obowiązujące stawki przedmiotowego podatku na terenie sąsiadujących gmin: Supraśl, 

Juchnowiec, Tykocin, Wasilków, Białystok czy Dobrzyniewo: 

1. od gruntów: 

1) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej, bez względu na sposób 

zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków  0,66 - 0,84; zł od 1 m2 powierzchni, 

Choroszcz: 0,69 

2) pod jeziorami, zajętych na zbiorniki wodne retencyjne lub elektrowni wodnych 4,30 – 4,33 

zł od 1 ha powierzchni, Choroszcz: 4,47  

3) pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku 

publicznego przez organizacje pożytku publicznego 0,26 – 0,42 zł od 1 m2 powierzchni, 

Choroszcz: 0,27 
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2. od budynków lub ich części: 

1) mieszkalnych 0,51 – 0,70 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej, Choroszcz: 0,54 

2) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków mieszkalnych 

lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej 18,90 -  21,50 zł od 1 m2 

powierzchni użytkowej, Choroszcz: 19,66 

3) zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu kwalifikowanym 

materiałem siewnym 9,95 – 10,24 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej, Choroszcz: 10,35 

4) związanych z udzielaniem świadczeń zdrowotnych w rozumieniu przepisów o działalności 

leczniczej, zajętych przez podmioty udzielające tych świadczeń 3,78 – 4,45 zł od 1 m2 

powierzchni użytkowej, Choroszcz: 3,93 

5) pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku 

publicznego przez organizacje pożytku publicznego 4,70 – 7,19 zł od 1 m2 powierzchni 

użytkowej; Choroszcz: 4,89. 

 

 

Przewodniczący Rady Piotr Dojlida poprosił Przewodniczących poszczególnych Komisji 

o zapoznanie z opiniami Komisji nt. propozycji stawek podatkowych na 2013  rok. 

 

Aleksander Werpachowski – Przewodniczący Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa 

przekazał, że Komisja jednogłośnie  przyjęła przedstawione propozycje.  

 

Józef  Waczyński – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Bezpieczeństwa Publicznego 

przekazał, że Komisja jednogłośnie przyjęła przedstawione propozycje.  

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida  

odczytał projekt uchwały w sprawie  określenia stawek podatku od nieruchomości. 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 12 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

Obecnych 12 radnych, chwilowo nieobecni: Dąbrowski i Sokół. 

 

(uchwała Nr XII/125/2012 stanowi załącznik do protokołu, strona 37 ) 

 

 

Ad. 13 - 

 

 Ponownie głos zabrał Burmistrz Choroszczy Jerzy Ułanowicz, który przedstawił 

projekt uchwały w sprawie stawek podatku od środków transportowych, które także zostały 

podwyższone o 4%.  

 

 

Przewodniczący Rady Piotr Dojlida poprosił Przewodniczących poszczególnych Komisji 

o zapoznanie z opiniami Komisji nt. propozycji stawek podatku od środków transportowych. 

 

Aleksander Werpachowski – Przewodniczący Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa 

przekazał, że Komisja jednogłośnie  przyjęła przedstawione propozycje.  
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Józef  Waczyński – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Bezpieczeństwa Publicznego 

przekazał, że Komisja jednogłośnie przyjęła przedstawione propozycje.  

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida  

odczytał projekt uchwały w sprawie  stawek podatku od środków transportowych. 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 13 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

Obecnych 13 radnych, chwilowo nieobecny:  Sokół. 

 

(uchwała Nr XII/126/2012 stanowi załącznik do protokołu, strona 38) 

 

 

 

Ad. 14 – 

 

 Upoważniony przez Burmistrza Choroszczy Zastępca Burmistrza omówił projekt 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze darowizny dla Ochotniczej Straży 

Pożarnej w Złotorii zabudowanej nieruchomości gruntowej. 

 

Mirosław Zalewski wyjaśnił, że wniosek złożony został przez OSP w Złotorii będący 

jednocześnie wnioskiem mieszkańców Złotorii bo tak to można odczytać.  Lokalna 

społeczność Złotorii chciałaby przejąć na własność nieruchomość, która jest zabudowana 

świetlicą , w której również jest remiza strażacka. Odbyło się spotkanie z mieszkańcami w 

Złotorii gdzie omówiono wszystkie aspekty (ujemne i dodatnie) tego przedsięwzięcia jak 

również szczegółowo omówiono to na Komisjach. Warunki tego przeniesienia (zawarte w 

umowie notarialnej) będą obejmowały m.in. możliwość wykorzystania tej nieruchomości na 

realizację celów publicznych. Darowizna ta może być dokonana jedynie w celu realizacji 

zadań publicznych.  

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida  

odczytał projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze darowizny dla 

Ochotniczej Straży Pożarnej w Złotorii zabudowanej nieruchomości gruntowej. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 14 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr XII/127/2012 stanowi załącznik do protokołu, strona 39) 

 

 

Ad. 15 – 

 

Ponownie głos zabrał Zastępca Burmistrza Choroszczy, który przedstawił projekt 

uchwały w sprawie ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w 

szkołach i przedszkolu prowadzonych przez Gminę Choroszcz. 
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Mirosław Zalewski wyjaśnił, że przedstawiany projekt Regulaminu wynika z kontroli 

przeprowadzonej przez Państwową Inspekcję Pracy, która wytknęła pewne nieprawidłowości 

w tym Regulaminie. Wyeliminowane zostały tylko te zapisy, które budziły wątpliwości PIP, 

nie ma zmian kwotowych. Nowy Regulamin był konsultowany ze związkami zawodowymi 

nauczycieli: Solidarność Nauczycieli nie wniosła uwag; ZNP został poinformowany o treści 

Regulaminu, ale w terminie miesiąca nie udzielili żadnej informacji. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida  

odczytał projekt uchwały w sprawie ustalenia regulaminu wynagradzania, nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach i przedszkolu prowadzonych przez Gminę Choroszcz. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 14 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr XII/128/2012 stanowi załącznik do protokołu, strona 40) 

 

 

Ad. 16 – 

 

Przechodząc do kolejnego punktu porządku obrad, głos zabrał Zastępca Burmistrza 

Choroszczy, który omówił projekt uchwały w sprawie określenia przystanków 

komunikacyjnych, których właścicielem jest Gmina Choroszcz oraz warunków i zasad 

korzystania z tych przystanków. 

 

Mirosław Zalewski wyjaśnił, że w projekcie uchwały określa się przystanki komunikacyjne, 

zgodnie z wykazem będącym załącznikiem do uchwały, będące w zarządzie Gminy 

Choroszcz, udostępnione operatorom i przewoźnikom wykonującym regularne przewozy 

osób w publicznym transporcie zbiorowym. W załączniku do uchwały określa się także 

zasady i warunki korzystania z przystanków komunikacyjnych przez operatorów i 

przewoźników wykonujących przewozy osób w publicznym transporcie zbiorowym. Na 

zakończenie poinformował, że wobec wątpliwości odnośnie zapisania ul. Piaskowej jako 

lokalizacji pętli autobusowej na parkingu przy cmentarzu miejskim w załączniku do uchwały 

– zostanie to wyjaśnione.   

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida  

odczytał projekt uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których 

właścicielem jest Gmina Choroszcz oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków. 

 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 14 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr XII/129/2012 stanowi załącznik do protokołu, strona 41) 
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Ad. 17 – 

 

Przewodniczący Rady Piotr Dojlida, przechodząc do omówienia skargi na działalność 

Burmistrza, poinformował że 31 sierpnia 2012 r. wpłynęło pismo z Podlaskiego Urzędu 

Wojewódzkiego przesłane do Rady Miejskiej.  Jest to skarga na działalność Burmistrza 

złożona przez: 

1) Pana *((wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 

września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca Kierownika 

Referatu Organizacyjnego)) - (skarga z dn.27.08.2012 r.) oraz 

2) mieszkańców Porosł (brak adresu do korespondencji) –*((wyłączenie jawności w zakresie danych 

osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej; 

jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca Kierownika Referatu Organizacyjnego)) - (skarga z 

dn.29.08.2012 r.),  

dotyczące zaniechania dowożenia dzieci z terenów wsi Porosły i Krupniki do Szkoły 

Podstawowej Nr 21 w Białymstoku. 

Do skargi przygotowano uzasadnienie, sprawa była szczegółowo omawiana na Komisjach w 

związku z tym poprosił o głosy w dyskusji i uwagi w tej sprawie. 

 

Radny Grzegorz Gereluk przyznał, że na Komisjach faktycznie sprawa była obszernie 

dyskutowana i wtedy on się wstrzymał w głosowaniu. Na dzień dzisiejszy jego wiedza jest 

szersza i jest za odrzuceniem tej skargi chociaż uważa, że nie wszystko było do końca 

przemyślane bo dotyczyło miejscowości, które chcą się odłączyć. Należało w tym przypadku 

wykazać więcej dyplomacji i delikatności. Jego zdaniem zainteresowani powinni być 

wcześniej zawiadomieni o zmianach w dowożeniu. 

 

Przewodniczący rady Piotr Dojlida dodał, że Burmistrz udzielił w dniu 31 lipca 2012 r. 

informacji mieszkańcom odnośnie zaniechania dowożenia dzieci z tych miejscowości. Był 

więc czas w okresie wakacji na zaakceptowanie  lub dyskusję przez miesiąc do rozpoczęcia 

roku szkolnego.  

 

Radna Beata Jeżerys przyznała, że Krupniki są w trochę lepszej sytuacji od Porosł bo leżą 

bliżej szkoły w Starosielcach. Rzeczywiście w punktu widzenia prawnego gmina nie ma 

obowiązku dowożenia dzieci poza teren innej gminy. W międzyczasie zmieniły się obwody 

szkół – wcześniej Krupniki i Porosły należały do obwodu szkoły Nr 21 w Białymstoku, teraz 

należą do SP Choroszcz. Szkoda, że sprawa została rozwiązana tak trochę po cichu bo pismo 

było z 31 lipca, ona dowiedziała się o sprawie w połowie sierpnia od sołtys, w Porosłach była 

cisza. Tak faktycznie to rodzice dowiedzieli się także w II połowie sierpnia co postawiło ich 

przed faktem dokonanym. Wcześniej mogli zastanowić się nad przeniesieniem dzieci. 

Rozwiązaniem, jej zdaniem, byłoby podwożenie tych dzieci przynajmniej w okolice tej 

szkoły, o czym rozmawiała z Burmistrzem i p. Winnickim. Jak się jednak dowiedziała 

potrzebne jest pismo od mieszkańca gminy (rodzica), który zamieszkuje na tym terenie. Tym 

rodzicem, który mieszka najbliżej szkoły 21, a którego dzieci chodzą do szkoły w 

Choroszczy, jest dyrektor Beata Gawryluk, która nie będzie pisała takiego wniosku. Sprawa 

się zamyka bo ona nie chce, wozi sama. Przyznała, że to dla niej sytuacja nie do końca 

zdrowa i nie potrafi się w tym rozeznać. Ma wrażenie, że rodzice trochę się już przyzwyczaili 

do sytuacji , niektórzy liczą, że się ona zmieni. Biorąc pod uwagę nakłady przeznaczane na 

szkolnictwo na ich terenie to są one żadne, oprócz tych na dowożenie. 
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Radny Jacek Dąbrowski zwrócił uwagę, że  z innych miejscowości nie dowozimy dzieci do 

szkół np. ze Złotorii do Tykocina czy też z Czaplina do Niewodnicy czy Turośni. Zakończył 

pytaniem: czy mamy dowozić wszystkich? 

 

Przewodniczący Rady Piotr Dojlida przypomniał, że Porosły były dowożone tylko przez 

ostatnie 2-3 lata. Zwracając się do radnej Jeżerys zapytał: gdzie powinna być kierowana 

korespondencja żeby tak ważna informacja przepływała szybciej niż w tym konkretnym 

przypadku? 

 

Radna Beata Jeżerys przypomniała, że pismo zostało wysłane 31 lipca gdzie minął ponad 

miesiąc wakacji. Pismo szło kilka dni – nie wini tu sołtys, każdy ma swoje życie, która 

wyjechała na wakacje  stąd opóźnienie w przekazaniu informacji. Sprawa ważna dla wsi, ale 

nie szuka winnych.  

 

Radny Ireneusz Jabłoński poinformował, że gmina Tykocin „podbiera” dzieci z Babina i wozi 

do swojej szkoły. Znalazł wyjście z sytuacji, ale zależy tu dużo od Przewodniczącego – 

wystarczy, że puści swoje dziecko do Choroszczy i transport jest załatwiony. 

 

Radny Piotr Siemieniuk przyznał, że ma duże wątpliwości w tej sprawie. Może znalazłyby się 

argumenty, nawet prawne, aby jednak można było dowozić te dzieci. Zauważył, że to są 

kolejne argumenty dla Porosł przeciwko gminie. Zwrócił także uwagę na sytuację dzieci, 

które od I-wszej klasy były dowożone do tej szkoły więc nie przemawia do niego argument , 

że od tej pory moje dziecko może być dowożone do Choroszczy. Dziecko to nie jest rzecz i 

dlatego pod względem psychologicznym, to nie jest dobry pomysł by zmieniać mu szkołę. 

Podobnie jak na Komisji wstrzyma się od głosu bo ma wiele wątpliwości , w tym moralnych. 

 

Przewodniczący Rady Piotr Dojlida zauważył, że jest to smutne bo gdyby ktoś w tym tonie 

starał się tym mieszkańcom wytłumaczyć sytuację, np. p. Jeżerys (mieszkanka, radna 

niejednokrotnie wykazująca się perswazją i argumentami) mogła wytłumaczyć mieszkańcom 

gdzie leży główny powód wstrzymania podwożenia. Zwracając się do p. Jeżerys zapytał: czy 

rozmawiała z mieszkańcami, czy próbowała znaleźć przysłowiową „dziurę w całym”.  

 

Radna Beata Jeżerys wyjaśniła, że jej interwencja była dopiero w momencie kiedy 

mieszkańcy się do niej zwrócili – co chce wyraźnie powiedzieć. Informacja została 

wywieszona na tablicy ogłoszeń - w momencie kiedy zgłosili się rodzice podjęła kroki 

zmierzające do tego by tej sytuacji zaradzić.  W żadnej sytuacji nie mówiła, że gmina musi, 

ma obowiązek i że jest tą złą stroną. Zorientowała się jak wygląda sytuacja pod względem 

prawnym i dlatego jeśli chodzi o skargę – wszystko jest czysta karta jej zdaniem. 

Przypomniała jednak inne momenty z obrad Rady kiedy mówiło się, że coś trzeba było zrobić 

niekoniecznie do końca zgodnie z prawem jak w przypadku p. *() bo była „be”. Gdzieś trzeba 

tego prawa przestrzegać do granic możliwości, a gdzieś nie. Pan Winnicki mówi, że nie chce 

iść do więzienia za coś tam, a przecież to Burmistrz z księgową odpowiadają za dyscyplinę 

finansów publicznych. Zwróciła się  pytaniem do Winnickiego: jak wygląda sytuacja 

lokalowa w szkole w Choroszczy, jest ona przepełniona czy nie jest? Czy dobrze żeby dzieci 

z Krupnik, z Klepacz – wszystkie – przyszły do tej szkoły, że dostaniemy dotację i wyjdziemy 

na 0?  Przypomniała, że gmina Michałowo  zamknęła wszystkie szkoły, oprócz Michałowa, i 

wychodzą na 0 jeśli chodzi o dotację.  

 

Andrzej Winnicki – dyrektor ZOS – przypomniał na wstępie, że jak rozmawiał z p. Jeżerys, 

która prosiła by znalazł sposób na rozwiązanie tej sprawy to tłumaczył jej, że on jako 
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urzędnik musi mieć na wszystkie swoje działania dokumenty, musi być to zgodne z prawem. 

Odnośnie sytuacji lokalowej w SP Choroszcz odpowiedział, że szkoła jest w stanie przyjąć te 

20 dzieci.  

 

Radny Piotr Siemieniuk zwrócił się z pytaniem do radcy: czy zdarzyło mu się popełnić błędy 

w swojej opinii, czy zawsze wydając opinię w oparciu o jakieś przepisy jest tak jak powinno 

to być? 

 

Przewodniczący Rady Piotr Dojlida korzystając ze swoich uprawnień pozwolił Radcy nie 

odpowiadać na pytanie przedmówcy. 

 

Radny Piotr Siemieniuk zadał więc inne pytanie: czy Radca znalazłby prawne argumenty na 

to by dowozić te dzieci zgodnie z prawem? 

 

Radca Tadeusz Oniśko odpowiedział, że niestety ale w świetle istniejącego orzecznictwa nie 

znalazłby takich argumentów. Jego zdaniem  gmina Tykocin narusza w tym momencie prawo 

i może to być naruszeniem dyscypliny finansów publicznych i wydatkowania środków 

niezgodnie z prawem.  

 

Radna Beata Jeżerys zapytała czy jest zgodnie z prawem, że mieszkańcy przy okazji 

dowożenia dzieci z Rogowa, Paniek mogą jeździć w autobusach szkolnych? Był przetarg na 

dowożenie dzieci, firma finansuje to dowożenie, w międzyczasie jeżdżą mieszkańcy: czy 

mogą jeździć z tymi dziećmi, czy za coś płacą, czy w tym momencie wszystko jest zgodnie z 

prawem? 

 

Zastępca Burmistrza Mirosław Zalewski wyjaśnił, że w specyfikacji i zasadach dowożenia, w 

regulaminie, jest taki zapis, że jeżeli są wolne miejsca wtedy wręcz przewoźnik ma 

obowiązek i mieszkańcy nie ponoszą żadnej dodatkowej opłaty z tego tytułu gdyż opłata jest 

ryczałtowo za kilometr przewozu. Odnośnie pytania do Radcy o popełnianiu błędu: wszyscy 

popełniamy błędy, ale p. Siemieniuk mówi o świadomym popełnianiu błędu. My dzisiaj 

doskonale wiemy, że nie jest  tak jak p. Siemieniuk sugeruje: że nie mamy obowiązku ale 

mamy prawo. Nie można tak mówić bo była już o tym mowa na Komisjach: nie mamy prawa 

i nie można poddawać tego pod dodatkową wątpliwość i sugerować innym, że być może 

mamy prawo tylko nam się nie chce. Uważa, ze jeśli tak radni rozmawiają z mieszkańcami i 

takie informacje im przekazują  to naprawdę przykro bo do mieszkańców nie dociera rzetelna 

informacja tylko półprawdy lub, co gorsze, wręcz kłamstwa. 

 

Przewodniczący rady Piotr Dojlida dodał, że jeśli informacje przekaż się rzetelnie to ludzie 

spróbują zrozumieć i taka jest rola radnych by społeczeństwo uspokoić. Podobnie jak w 

sprawie przedszkola w Rogowie gdzie nieprawnie były przyjmowane dzieci do przedszkola, 

poniżej określonego wieku, a teraz są pretensje, że dzieci nie są już przyjęte do przedszkola. 

To jego zdaniem zła droga. Przykro, że dzieci nie są dowożone, ale to nieodosobniona 

sytuacja, w której dzieci muszą przejść jakąś odległość do szkoły. 

 

Radny Ireneusz Jabłoński zauważył, że Gmina Tykocin na pewno także zatrudnia prawnika, a 

domniemywa że ten znalazł jednak przepisy żeby dowozić  dzieci. Zaproponował jednak by 

ten temat już zostawić. 

 

Zastępca Burmistrza Mirosław Zalewski przypomniał, że radna wie iż Urząd zwracał się, na 

jej prośbę, do Prezydenta Białegostoku aby ten zajął stanowisko w sprawie dowożenia. 
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Prezydent Białegostoku jednoznacznie stwierdził, że brak jest obowiązku po stronie gminy 

Białystok zapewnienia transportu do szkół. 

 

 

Wobec braku innych głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida  

odczytał projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 12 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 2 głosy                                 

Rada przyjęła przedmiotową uchwałę uznając w jej treści  skargę za bezzasadną. 

 

(uchwała Nr XII/130/2012 stanowi załącznik do protokołu, strona 42) 

 

 

 

Ad. 18 – 

 

 Przewodniczący Rady Piotr Dojlida udzielił głosu Zastępcy Burmistrza, który 

przedstawił projekt uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego Statutu Gminy 

Choroszcz. 

 

Mirosław Zalewski wyjaśnił, że ustawa o ogłaszaniu aktów normatywnych zobowiązuje nas 

do ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały, która była kilkakrotnie zmieniana. Nie ma tu 

żadnych zmian w stosunku do zapisów uchwalonych wcześniej. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida  

odczytał projekt uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego Statutu Gminy Choroszcz. 

 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 14 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr XII/131/2012 stanowi załącznik do protokołu, strona 43) 

 

 

Ad. 19 – 

 

 Ponownie głos zabrał Zastępca Burmistrza Choroszczy, który przedstawił projekt 

uchwały w sprawie podziału Gminy Choroszcz na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i 

numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym. 

 

Mirosław Zalewski wyjaśnił, że zmieniła się podstawa prawna w Kodeksie wyborczym – 

gmina do 20 tys zł ma być podzielona na okręgi 1-mandatowe. W tej chwili mamy okręg w 

Klepaczach 2-mandatowy, który musimy podzielić na 2 okręgi 1-mandatowe. Propozycja 

tego oddziału jest w załączniku do uchwały. Poinformował także, że przy tej okazji 

oddzielono Konowały od okręgu wyborczego Rogowo, Pańki… i przydzielono do okręgu 
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Śliwno, Kruszewo … z uwagi na możliwość wyrównania ilości wyborców, a  także interesy 

lokalne mieszkańców. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida  

odczytał projekt uchwały w sprawie podziału Gminy Choroszcz na okręgi wyborcze, 

ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu 

wyborczym. 

 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 14 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr XII/132/2012 stanowi załącznik do protokołu, strona 44) 

 

 

Ad. 20 – 

 

Przechodząc do kolejnego punktu porządku obrad – Zastępca Burmistrza Mirosław 

Zalewski wyjaśnił, że kolejny projekt uchwały w sprawie podziału Gminy Choroszcz na stałe 

obwody głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji 

wyborczych jest konsekwencją podziału gminy na okręgi wyborcze 1-manadatowe, a także 

zmian podstawy prawnej w kodeksie wyborczym. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida  

odczytał projekt uchwały w sprawie podziału Gminy Choroszcz na stałe obwody głosowania, 

ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 14 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr XII/133/2012 stanowi załącznik do protokołu, strona 45) 

 

Ad. 21 – 

 

Rada Miejska w Choroszczy przyjęła informacje: Burmistrza Choroszczy i 

Przewodniczącego Rady Miejskiej w Choroszczy o przebiegu składania oświadczeń 

majątkowych w roku 2012.  

 

     (informacje w załączeniu) 

 

 

Ad. 22 – 

 

  Zapytania i wolne wnioski: 
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Andrzej Łukaszewicz – sołtys wsi Sienkiewicze – poruszył sprawę przystanku autobusowego 

przypominając, że czekał 2 lata na jego zrobienie – teraz czeka na jego uruchomienie. 

Poprosił o uregulowanie tego tematu gdyż PKS nie może się na nim zatrzymywać.  

 

Józef Waczyński przypomniał, że LUKS Badminton Choroszcz przestaje grać w ekstraklasie 

jednak jego zdaniem jakaś namiastka tego klubu mogłaby zostać aby zacząć pracę z 

młodzieżą na bazie podstawówki i Zespołu Szkół. Sugeruje by w budżecie na 2013 rok 

przewidzieć środki na inne rodzaje sportu: KS Narew, LZS-y oraz na inne imprezy kulturalne. 

Poinformował, że rok 2013 (także na Litwie) jest ogłoszony rokiem Powstania Styczniowego 

więc będą potrzebne środki na modernizację miejsca zwanego Szubienica, ale także na 

priorytetowe zadania związane z szeroko pojętą kulturą.  

 

Adam Radłowski – sołtys wsi Kruszewo -  zaproponował rozważenie możliwości podpisania 

porozumienia z Powiatem odnośnie równania dróg gdyż często drogi gminne łączą się z 

drogami powiatowymi. 

 

Piotr Tymiński  zwrócił uwagę na potrzebę zabezpieczenia wystających zaworów  w 

chodnikach na ul. Dominikańskiej oraz przełożenia zapadniętego wjazdu. 

 

Piotr Siemieniuk zwrócił uwagę, że jeżeli ktoś dzwoni do Urzędu w sprawie równania, a 

urzędnik mówi, że to nie nasza droga i trzeba to zgłosić do Powiatu to jego zdaniem nie 

chodzi o to by tych ludzi odsyłać ponieważ występując oni w imieniu większej liczby osób  i 

urzędnik powinien zająć się ta sprawą i wykonać telefon do Powiatu. 

 

Przewodniczący Rady Piotr Dojlida powiedział, że współpraca z Powiatem nie układa się 

najgorzej. Przyznał racje przedmówcy, że informacje dotyczące dróg powiatowych powinny 

być przyjmowane przez Urząd.  

 

 

Mirosław Zalewski zabierając głos w dyskusji wyjaśnił, że Powiat przyjmujący zgłoszenia od 

15 gmin, jego zdaniem, ma wrażenie że częstotliwość tych zgłoszeń jest taka sama z każdej 

gminy. Uważa, że każdy sołtys dobrze wie, która droga jest powiatowa i gdyby tych 

telefonów do Powiatu było proporcjonalnie więcej z naszej gminy (nie chodzi tu o to, że 

gmina nie chce przekazywać tych informacji do Powiatu) to w tym momencie każdy 

dodatkowy telefon to większe szanse na reakcję Powiatu. Podkreślił, ż nie  jest to kwestia 

„spychologii” tylko kwestia wywarcia większej presji na Powiat. Podziękował sołtysom i 

radnym za wsparcie akcji zbierania podpisów jako sprzeciw do projektu zmian w ustawie o 

ochronie przyrody polegających na pozbawianiu samorządów prawa współdecydowania o 

określaniu i zmianie granic parków narodowych, szczególnie radnemu Tymińskiemu. Ogólnie 

jako gmina zebraliśmy 778 podpisów co stanowi 30% zebranych podpisów Powiecie.  

Na zakończenie przekazał informację Polskiego Towarzystwa Ochrony Ptaków o zamknięciu 

grobli pomiędzy Pańkami a Rzędzianami w okresie 24.09.2012 do 10.1.2012 r. z powodu 

remontu mostków. 

 

Grzegorz Gereluk przypomniał, że zbliża się termin ustalania budżetu gminy na 2013 rok 

zaapelował więc do radnych by rozejrzeli się za oszczędnościami. Cos już zostało w tym 

temacie zrobione (SP Rogowo, LUKS Badminton) , ale jego zdaniem za mało jest głosów od 

radnych by z czegoś zrezygnować. Jeśli Rada będzie dążyła do oszczędności to Burmistrz 

będzie miał „pole manewru”, a on ze strony radnych nie widzi propozycji. Popiera pomysł 
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Jabłońskiego odnośnie OSP Złotoria, natomiast propozycja z zakupem równiarki powinna być 

przeanalizowana. 

 

Rada Miejska w Choroszczy i zebrane osoby minutą ciszy uczcili pamięć zmarłego 

wieloletniego sołtysa i radnego p. Jerzego Siemieniuka. 

 

 

 

Ad. 23 – 

 

 Wobec wyczerpania porządku obrad Sesji , Przewodniczący Rady p. Piotr Paweł 

Dojlida ogłosił  zakończenie obrad  XII Sesji Rady Miejskiej w  Choroszczy. 

 

 

 

    Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała : 

Ewa Łukaszewicz 

Przewodniczący Rady Miejskiej 

w Choroszczy 

        Piotr Paweł Dojlida 
 

 

 


